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Notitie bij de begroting 2008         
 
 
1. Inleiding         
 
In de inleiding van de begroting 2008 is vermeld dat het college op enkele onderwerpen bij de 
behandeling van de begroting nog afzonderlijk terugkomt: 

- de lijst met grote projecten 
- het raadsdocument. 

Deze onderwerpen komen in deze notitie aan de orde. 
Tussen het moment van afronden van de begroting 2008 en het aanbieden van deze notitie zijn er 
echter ook enkele ontwikkelingen geweest, die van invloed (kunnen) zijn op het meerjarig financieel 
beeld, zoals dat in de begroting is geschetst. Dit is voor ons reden geweest, deze onderwerpen ook 
een plek te geven in de notitie: 

- Inmiddels heeft het bureau Bestuur & Management Consultants een rapport uitgebracht over 
de gehouden formatiescan voor het ambtelijk apparaat. Hoewel het rapport binnenkort nog 
afzonderlijk aan de gemeenteraad wordt voorgelegd, worden beknopt de uitkomsten 
weergegeven. 

- De septembercirculaire gemeentefonds. 
  

 
2. Grote projecten         
 
2.1 Aanleiding 
Bij de behandeling van de nota reserves en voorzieningen in februari 2007 is voor het eerst een 
discussie gevoerd over een aantal projecten waarvoor in het investeringsplan 2007 – 2010 nog geen 
geld beschikbaar was. Deze projecten hadden verder gemeen dat, ondanks dat er nog geen raming 
van de kosten beschikbaar was, de inschatting was dat er toch vrij aanzienlijke investeringsbedragen 
mee gemoeid zouden zijn. Vandaar dat al snel de aanduiding “grote projecten” naar voren kwam.  
Bij de voorbereiding van de voorjaarsnota 2007 is gezocht naar incidentele middelen waarmee (een 
deel van) de investeringskosten van grote projecten in de komende jaren gedekt kan worden.  
In hoofdstuk 7 van de voorjaarsnota is een doorkijk gegeven van de hiervoor beschikbare middelen.  
Door herschikking en opheffing van reserves, het rekeningsaldo 2006, de jaarlijkse rente die aan de 
algemene reserve wordt toegevoegd en de jaarlijkse aflossing van de aan Vitens verstrekte geldlening 
komt in de jaren tot en met 2011 € 8,8 miljoen beschikbaar. Besloten is deze middelen in te zetten 
voor de grote projecten, door het vormen van een reserve. Als nadere aanduiding van grote projecten 
is genoemd: infrastructurele werken en accommodatieplannen en vervolgens is een opsomming 
gemaakt van een aantal projecten, die ondermeer onder de noemer “grote projecten” vallen. 
Bij de behandeling van de voorjaarsnota 2007 in juni is door de gemeenteraad verzocht de lijst van 
grote projecten te voorzien van opmerkingen over nut, noodzaak en de meerwaarde voor de 
gemeente en zo mogelijk een voorlopige prioriteit aan te geven. Toegezegd is deze informatie bij de 
begroting 2008 te verstrekken. Aan deze toezegging wordt hierna in deze notitie gevolg gegeven.  
Voor mogelijkheden om op dit moment prioriteiten te stellen, verwijzen wij naar paragraaf 2.3.   
   
2.2. Aanvullende informatie op de grote projecten 
 
Wij maken hierbij onderscheid in concrete projecten en projecten die in de resterende tijd van deze 
collegeperiode verder uitgewerkt worden.  
 
Bij de concrete projecten zijn de investeringsbedragen en exploitatielasten redelijk hard. Per project 
worden hiervoor bedragen genoemd. Bij de projecten die wij in de periode 2008-2010 verder willen 
uitwerken, is het in dit stadium moeilijk om een indicatie te geven van de investeringskosten en 
exploitatielasten. Er spelen nog te veel zaken die in beeld gebracht moeten worden en van invloed zijn 
op het uiteindelijke financiële plaatje. Om daarnaast te voorkomen dat bedragen een eigen leven gaan 
leiden, hebben wij besloten om nu geen bedragen te noemen. Wel hebben wij ons zelf de opdracht 
gegeven om bij de voorjaarsnota 2008 de financiële consequenties van deze projecten zo goed 
mogelijk in beeld te hebben.   
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Concrete projecten 
 
a. Project sportontwikkeling Middengebied Nieuwleusen. 
 
Korte toelichting project. 
Betreft herindeling sportpark Nieuwleusen waar ongeveer 10 buitensportverenigingen bij betrokken 
zijn.  

 
Nut en noodzaak: 
Oplossen ruimtegebruik verenigingen, samenwerking stimuleren en accommodatie voor langere 
periode in een goed jasje steken. Twee verenigingen moeten verhuizen in verband met woningbouw 
op de huidige locatie.  
Eerder is door de gemeenteraad aangegeven hier hoge prioriteit aan te geven. 
Plannen zijn toegelicht in de informele bijeenkomst van de raad in juni 2007.  

 
Kostenindicatie:  

- Bruto investeringskosten € 4 miljoen euro inclusief BTW en inclusief eigen bijdrage van 
verenigingen (€ 750.000); 

- Exploitatielasten (exclusief kapitaallasten)  € 50.000,--. 
 

Stand van zaken: 
Op dit moment is er intensief contact met de verenigingen over het project. De afspraak is gemaakt 
dat de verenigingen eind november met een definitieve reactie komen op het voorstel van het college.  
Daarna worden de plannen voor definitieve besluitvorming in januari/februari 2008 voorgelegd aan de 
raadscommissie en de gemeenteraad. 

 
b. Fietspaden Dommelerdijk en Jagtlusterallee 
Voor beide projecten geldt dat de discussie over nut en noodzaak in een eerder stadium al uitgebreid 
heeft plaatsgevonden. Bovendien zijn beide investeringen volledig opgenomen in de jaarschijf 2008 
van het investeringsplan 2008 – 2011, zodat de beschikbaarstelling van de kredieten ook plaatsvindt 
bij de behandeling van de begroting 2008. 
Beide projecten worden hier echter wel genoemd, omdat de financiering deels plaatsvindt uit de 
reserve grote projecten. De bruto investeringskosten van beide fietspaden samen zijn afgerond € 2 
miljoen, hiervan komt afgerond € 0,9 miljoen uit de reserve grote projecten.  
 
 
Nog verder uit te werken projecten collegeperiode 2006 – 2010  
 
a. Aansluitingen N348 in Lemelerveld  
 
Korte toelichting project: 
In overleg met de provincie worden de mogelijkheden voor een verbetering van de veiligheid, 
leefbaarheid en bereikbaarheid in en rond het dorp Lemelerveld en op de N348 bestudeerd.  
 
Nut en noodzaak: 
Zie de gegeven toelichting hierboven.  
 
Stand van zaken project en planning uitvoering: 
De provincie zal naar verwachting in december de resultaten van een onderzoek naar de 
verkeersproblemen op de N348 Ommen-Raalte presenteren. De situatie bij Lemelerveld is een 
onderdeel van dit onderzoek. Op basis van dit onderzoek gaan provincie en de betrokken gemeenten 
opnieuw in overleg.  
 
b.  Onderzoek binnensportaccommodaties, onderzoek toekomst De Tref koele en plannen 
Juniorcollege. 
   
Korte toelichting project: 
Betreft drie onderzoeken met onderling samenhang. 

1. Onderzoek behoefte binnensportaccommodaties kern Dalfsen 
2. Onderzoek toekomst De Trefkoele 
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3. Juniorcollege. 
 
Voor meer informatie hierover verwijzen wij u naar het voorstel dat op 1 oktober aan de orde is 
geweest in de raadscommissie. 
 
Nut en noodzaak: 
a. Onderzoek behoefte binnensportaccommodaties kern Dalfsen. 
Onderzoek is van belang om te weten of er voldoende aanbod is om aan de vraag te voldoen. 
b.  Onderzoek toekomst De Trefkoele 
Toekomstvisie ontwikkelen voor De Trefkoele. 
c. Juniorcollege. 
Nieuw schoolgebouw voor De Schakel  en Het Kleine Veer en een vestiging voor voortgezet onderwijs 
in de kern van Dalfsen. 
 
Stand van zaken: 
Onderzoeken verkeren in startfase. Uitkomsten worden medio 2008 voorgelegd aan raadscommissie 
en gemeenteraad. 
 
c. Behoud en versterking maatschappelijke voorzieningen Hoonhorst. 
 
Korte toelichting project: 
Met verschillende partijen uit Hoonhorst wordt onderzocht op welke wijze de maatschappelijke 
voorzieningen behouden en versterkt kunnen worden. Daarbij wordt gedacht aan samenwerking/ 
clustering van voorzieningen op gebied van welzijn, sport en cultuur.  
 
Nut en noodzaak: 
Zie korte toelichting project. 
 
Stand van zaken: 
Het onderzoek krijgt vorm via het zogenaamde dorpsontwikkelingsplan plus. Dit traject is inmiddels 
van start gegaan. De uitkomsten worden in 2008 verwacht. 
 
d. Combinatie dorpshuis, bibliotheek en school in Oudleusen 
 
Korte omschrijving project: 
Om de voorzieningen in stand te houden en te versterken is vanuit Oudleusen als onderdeel van het 
dorpsplan gewerkt aan een plan  om in het dorpshuis voorzieningen te combineren voor het 
dorpshuis, bibliotheek, de school en eventueel het peuterspeelzaalwerk. 
 
Nut en noodzaak: 
Zie korte toelichting project. 
 
Stand van zaken project en planning uitvoering: 
In de komende maanden wordt de haalbaarheid van de plannen en de financiële consequenties 
onderzocht.  
 
e. Visieplan Lemelerveld 
 
Korte omschrijving project: 
Het betreft een masterplan van verschillende verenigingen en instellingen in Lemelerveld met het doel 
om de recreatieve en sportieve voorzieningen in Lemelerveld te verbeteren en uit te breiden. Het plan 
bevat onder meer de aanbouw van een zaal bij de sporthal, een herindeling van het sportpark,  de 
bouw van een overdekte manege, de bouw van een overdekt zwembad en de bouw van een 
recreatiepark met vakantiewoningen. 
 
Nut en noodzaak: 
Zie korte toelichting project. 
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Stand van zaken project en planning uitvoering: 
In overleg met de initiatiefnemers van de plannen willen wij in 2008 een aantal onderdelen in het plan 
op concrete haalbaarheid onderzoeken. Dit betreft de aanbouw van een zaal bij de sporthal (in relatie 
met de sloop van het huidige gymnastieklokaal en de ontwikkeling van het terrein rondom de 
gymnastieklokaal) en de herindeling van het sportpark. Voor de overige onderdelen hanteren wij als 
vertrekpunt om hiervoor geen financiële bijdrage  beschikbaar te stellen. Wel willen wij in overleg met 
de plannenmakers de planologische haalbaarheid verder uitwerken.  
   
f. Samenwerking natuurbad Heidepark en camping Heidepark. 
 
Korte omschrijving project: 
De plannen hiervoor zijn opgezet vanuit een win/win situatie voor natuurbad, camping en gemeente. 
Door meer recreatie en toeristische mogelijkheden te realiseren rondom het natuurbad kan er vanuit 
de private recreatie en toerisme sector een financiële impuls gegeven worden aan het natuurbad. 
Hierdoor kunnen de noodzakelijke investeringen aan de gebouwen gefinancierd worden en de 
exploitatie van het natuurbad rond gemaakt worden. Dit betekent dat de gemeentelijke subsidie 
beëindigd kan worden. 
 
Nut en noodzaak: 
Zie korte toelichting project. 
 
Stand van zaken project en planning uitvoering: 
Bij de verder uitwerking van de plannen is gebleken dat in verband met milieuwetgeving de plannen 
bijgesteld moeten worden. Van belang daarbij zijn onder meer het afstandscriterium ten opzichte van 
het nabij gelegen agrarisch bedrijf en de nabij gelegen aardgastransportleiding. Eind 2007/begin 2008 
moet hier duidelijkheid over komen. Om de continuïteit van het natuurbad niet in gevaar te brengen is 
bij de behandeling van de gemeentebegroting 2007 besloten om de gemeentelijke subsidie voor 2007 
en 2008  te continueren. De plannen hebben een relatie met het visieplan Lemelerveld. 
 
g. Herinrichting van sportpark Gerner (Dalfsen) 
 
Korte omschrijving project: 
Betreft onder meer de wens van een aantal verenigingen tot aanleg van kunstgrasveld(en). 
 
Nut en noodzaak. 
Nut en noodzaak moeten nog in beeld gebracht worden.  
 
Stand van zaken project en planning uitvoering. 
Afgesproken is dat eerst de plannen voor het Middengebied Nieuwleusen worden afgewerkt, 
vervolgens worden de plannen voor sportpark Heidepark opgepakt en daarna is sportpark Gerner aan 
de beurt. Dit betekent dat in 2009 of 2010 de plannen aan bod zullen komen. Met de verenigingen is 
daarbij afgesproken dat indien er sprake is van grote knelpunten, deze  eerder opgepakt zullen 
worden. 
 
h. Multifunctionele opzet  sporthal de Schakel 
 
Korte toelichting project: 
In september is besloten om de privatiseringsonderhandelingen over sporthal de Schakel stop te 
zetten. Daarbij hebben wij besloten om de plannen voor een multifunctionele opzet van de sporthal 
wel overeind te houden. 
 
Nut en noodzaak: 
Met een multifunctionele opzet worden de gebruiksmogelijkheden vergroot en de 
samenwerkingsverbanden tussen de verschillende gebruikers gestimuleerd.  
 
Stand van zaken: 
Om enerzijds het stopzetten van de privatiseringsoperatie te laten bezinken en anderzijds tijd vrij te 
maken voor andere accommodatieprojecten, hebben wij besloten om de plannen door te schuiven 
naar 2009/2010. 
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2.3. Prioriteitsvolgorde binnen de lijst van grote projecten 
 
In paragraaf 1.2. is onder andere ingegaan op nut en noodzaak van de projecten. Uit de toelichtingen 
in deze paragraaf blijkt al dat de informatie over de projecten in meerdere gevallen nog zeer beperkt 
is. Dit is zeker het geval voor de financiële informatie: wat kost het om de investering uit te voeren en 
wat zijn de structurele kosten. Daarom vinden wij het nog te vroeg om voor de totale lijst van grote 
projecten een prioriteitsvolgorde op te stellen. Overigens is door de huidige stand van zaken er in feite 
al wel sprake van dat enkele projecten in de praktijk inmiddels de nodige prioriteit gekregen hebben.  
Voor het verdere proces stellen wij het volgende voor. 
Gezien de huidige stand van zaken krijgen de volgende onderwerpen prioriteit in de uitvoering: 

- Fietspad Dommelerdijk 
- Fietspad Jagtlusterallee 
- Herinrichting Middengebied Nieuwleusen 
 

Alle overige onderwerpen worden voor de voorjaarsnota 2008 verder uitgewerkt en op dat moment 
wordt een integrale afweging gemaakt. Dit betekent dat de plannen zoveel mogelijk concreet gemaakt 
worden, de incidentele en structurele kosten in beeld gebracht worden en een reële tijdsplanning in 
relatie tot (personele) capaciteit opgesteld wordt. Om alle plannen op deze wijze uit te werken, denken 
wij een voorbereidingskrediet van €  75.000,-- nodig te hebben voor het inhuren van externe 
capaciteit. Wij stellen voor dit bedrag te dekken uit de reserve grote projecten.  
 
 
3. Formatiescan         
 
In de begroting 2008 is aangegeven dat nog geen rekening gehouden kon worden met de uitkomsten 
van de gehouden formatiescan voor het ambtelijk apparaat, omdat de uitkomsten daarvan nog niet 
beschikbaar waren. Inmiddels is het rapport dat opgesteld is door Bestuur & Management Consultants 
(BMC) afgerond. BMC komt tot de conclusie dat de huidige formatie van de gemeente Dalfsen 34,2 fte 
lager is dan de formatie die de referentiegemeenten gemiddeld hebben en dat op verschillende 
afdelingen sprake is van een flinke werkdruk. BMC adviseert op basis van het onderzoek en de 
daarbij gebruikelijke bandbreedtes een uitbreiding van de formatie met 12,4 fte. Wij zullen het rapport 
nog dit jaar toelichten in een informele raadsvergadering. Wij nemen ons voor een definitief voorstel te 
betrekken bij de voorjaarsnota 2008. Het onderzoek zal eerst intern nog besproken moeten worden en 
een goede financiële vertaling moeten krijgen. Een eerste indicatie is dat opvolging van het advies van 
BMC voor alleen de directe loonkosten (salarissen + sociale lasten) al een verhoging van de 
structurele personeelslasten betekent van € 700.000.  
Op basis van de afspraken bij de voorjaarsnota is in de begroting 2008 een incidenteel bedrag van  
€ 190.000 opgenomen voor personele knelpunten. Op basis van de huidige inzichten zijn wij van 
mening dat dit bedrag onvoldoende is en verhoogd moet worden tot € 350.000. Ook dan nog zullen er 
keuzes gemaakt moeten worden in uit te voeren activiteiten in 2008. Deze keuzes leggen wij in januari 
aan u voor bij de behandeling van de raadsplanning. 
 
  
4. Raadsdocument 2008: Bruggen naar de toekomst       
 
In uw vergadering van 24 september 2007 is het raadsdocument 2008: Bruggen naar de toekomst 
vastgesteld. In het document worden 3 thema’s verwoord: 

- actief duurzaamheidbeleid 
- Dalfsen ontwikkeld/t 
- Welzijn 

 
Met betrekking tot de 3 genoemde thema’s is onze reactie als volgt. 
 
Actief duurzaamheidbeleid 
Het ambitieniveau van het gemeentelijke milieubeleid was de afgelopen jaren als volgt te 
karakteriseren. De gemeente liet zich bij milieubeleid hoofdzakelijk leiden door wat wettelijk verplicht 
is. Tijdens de algemene beschouwingen bij de voorjaarsnota heeft uw raad breed gedragen 
aangedrongen op extra aandacht en budget voor klimaat en duurzaamheid. Gezien de hoeveelheid 
verplichte milieutaken en de beschikbare personele capaciteit die daarvoor beschikbaar is (zie 
milieuprogramma 2008), is het noodzakelijk om hiervoor externe menskracht/expertise in te huren. 
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Om de gevraagde notities op te stellen is een aanvullende krediet van € 20.000,- nodig. Hierbij is geen 
rekening gehouden met eventueel te treffen voorzieningen en/of maatregelen. De hiervoor benodigde 
kredieten moeten in jaarlijks op te stellen verbeteringsprogramma’s worden opgenomen.  
 
Het opgestelde geintegreerde handhavingsprogramma milieu en bouwen is ook gebaseerd op het 
wettelijk minimum. Zo worden bijvoorbeeld bouwconstructiegegevens nog maar incidenteel 
gecontroleerd. Een hogere ambitie zal hier ook leiden tot een personeel knelpunt.  
 
In DOORSZ verband is het formuleren van inkoopbeleid gezamenlijk opgepakt. Daarbij krijgt het 
aspect ‘duurzaam inkopen’ veel aandacht. Ook bij het inmiddels opgestarte traject voor aankoop van 
kantoormeubilair t.b.v. het nieuwe gemeentehuis is duurzaamheid een onderdeel van het programma 
van eisen. 
 
Missie Visie (Dalfsen ontwikkeld/t) 
Uw raad heeft aangegeven in 2008 te willen komen tot een herziening van het missie- en 
visiedocument Dalfsen Stroomopwaarts tot een (deels) nieuwe missie en visie voor de komende 10 
jaar. U kiest er voor om dat proces integraal, gedegen (onder meer demografische verkenning) en 
interactief te laten verlopen.  
Binnen de ambtelijke organisatie is hiervoor onvoldoende capaciteit en ervaring beschikbaar (mede in 
relatie tot de formatiescan, zie elders in deze notitie). Om die reden, en vanwege de hiervoor 
genoemde aanpak, is externe begeleiding van het proces noodzakelijk. Op basis van een verkenning 
bij een aantal bureaus, ramen wij de kosten nu op € 80.000. Bij de vaststelling van de Voorjaarsnota 
2007 is een bedrag van € 50.000 beschikbaar gesteld, waarvoor een deel gebruikt wordt voor het 
opstellen van de visie op dienstverlening. Er van uitgaande dat € 35.000 beschikbaar blijft voor ‘Missie 
en Visie’, vragen wij u aan extra investering voor dit traject een bedrag van € 45.000. 
 
Welzijn 
De prioriteit die in het raadsdocument wordt gelegd bij het jeugdbeleid is in te passen in de planning 
van de afdeling Welzijn en Onderwijs. De eerste aanzet daartoe zal worden gedaan in de kadernota 
WMO, waarna een nadere uitwerking zal plaatsvinden in 2008. Voorwaarde daarbij is wel dat de 
afdeling kan beschikken over extra personele capaciteit, zoals dat ook in voorgaande jaren het geval 
was.  
 
 
5. Septembercirculaire gemeentefonds 
 
Na de afronding van de begroting 2008 is de septembercirculaire algemene uitkering gemeentefonds 
van het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties ontvangen. 
Direct resultaat als gevolg van een aantal aanpassingen in de maatstaven en de uitkeringsfactor is dat 
de algemene uitkering voor 2008 € 115.000 hoger uitvalt dan het bedrag dat in onze begroting 2008 is 
verwerkt. Deze verhoging werkt structureel door naar volgende jaren.  
In de septembercirculaire wordt het volgende indicatieve beeld geschetst voor de verwachte groei 
(accres) van het gemeentefonds. Voor de duidelijkheid: dit is de groei van het totale fonds zoals dat 
over alle gemeenten samen wordt verdeeld.  
 
Accressen gemeentefonds, stand miljoenennota 2008 (in miljoenen euro)  
 2007 2008 2009 2010 2011 
Miljoenennota 2008 757 890 655 459 323 
Junicirculaire 2008 819 620 492 382 338 
Cumulatief verschil -62 208 371 448 433 
 
Met name de onderste rij in bovenstaande tabel is voor de gemeente van belang. Deze geeft namelijk 
een indicatie van verschillen ten opzichte van de ramingen in de meerjarenbegroting van de gemeente 
(die gebaseerd is op de junicirculaire). 
In de systematiek van het gemeentefonds is de septembercirculaire geen officieel bijstellingsmoment 
voor de uitkering op basis van de accressen van het gemeentefonds. Dat betekent dat de groei van 
het gemeentefonds dan ook niet direct wordt vertaald naar de uitkeringen van de individuele 
gemeenten. Toch kan op basis van de indicatie voor het accres uit de septembercirculaire, verwacht 
worden dat de algemene uitkering uit het gemeentefonds voor onze gemeente in 2008 € 250.000 
hoger zal uitvallen, dan op dit moment geraamd in de begroting 2008. Dit loopt dan op tot het dubbele 
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hiervan in 2010. In de laatste jaren is de lijn gevolgd dat de effecten en de verwachtingen vanuit de 
septembercirculaire niet direct in de begroting worden bijgeraamd, maar dat hiermee wordt gewacht 
tot de voorjaarsnota. Wij stellen voor deze lijn ook dit jaar te volgen. Daar komt nog bij dat er een 
relatie is tussen de groei van het gemeentefonds en het tussen het Rijk en de gemeenten gesloten 
bestuursakkoord. De gemeenten spelen een belangrijke rol bij de uitvoering van de voornemens van 
het rijk op diverse beleidsterreinen. De vertaling van het bestuursakkoord naar taken die op het bordje 
van onze gemeente komen te liggen, heeft op dit moment nog niet (volledig) plaatsgevonden.  
 
 
6. Meerjarig financieel beeld en ambities 
 
In de begroting 2008 is het volgende meerjarig financieel beeld weergegeven. 
 
 2008 2009 2010 2011 
Voordelig saldo 95.278 222.998 162.317 361.920 
   
Op basis van de informatie uit deze notitie kan de volgende verwachting worden uitgesproken voor de 
ontwikkeling van het meerjarig financieel beeld: 

- Doordat de gemeente via het gemeentefonds meeprofiteert van de groei van de rijksuitgaven 
wordt het saldo positief beïnvloed (voor 2008 met € 365.000, terwijl dit bedrag in de jaren erna 
nog hoger ligt); 

- Het ambitieniveau van onze gemeente zal een steeds grotere druk leggen op de budgettaire 
mogelijkheden. Verwezen wordt hierbij naar de uitkomsten van de formatiescan (bij opvolging 
van het advies van het extern bureau, indicatief € 700.000 extra directe personeelslasten), 
maar ook naar mogelijke structurele exploitatielasten bij de uitvoering van grote projecten.  

 
Zoals ook al genoemd in het hoofdstuk “financiële positie” in de begroting, zijn de lastenverhogingen 
voor de burgers in onze gemeente in de afgelopen jaren zeer beperkt geweest. Aanpassingen van de 
tarieven zijn veelal beperkt gebleven tot de inflatiecorrectie en al diverse jaren heeft Dalfsen het 
laagste belastingniveau van Overijssel en één van de laagste van heel Nederland.  
Gezien de in deze notitie geschetste ontwikkelingen zijn wij van mening dat wij er niet aan ontkomen 
om bij het handhaven van het huidige ambitieniveau, ons te beraden over aanpassingen van de 
belastingtarieven voor de jaren na 2008. Wij zijn van mening dat trendmatige aanpassingen niet meer 
voldoende zullen zijn om de begroting sluitend te houden.  
 
In de paragraaf “lokale heffingen” van de programmabegroting 2008 ziet u een specificatie van de 
geraamde opbrengsten van de belastingen. Voor 2008 gaat het om € 7,4 miljoen. Indien de 
belastingen met kostendekkende tarieven (afvalstoffenheffing, rioolrecht) hiervan afgetrokken worden, 
resteert € 4,4 miljoen, waarvan € 2,7 miljoen onroerende-zaakbelastingen. Per %-aanpassing van de 
tarieven betekent dit gerelateerd aan de twee laatst genoemde bedragen een extra opbrengst van 
respectievelijk € 44.000 en € 27.000. In de raming van de opbrengsten in het meerjarenperspectief is 
al rekening gehouden met trendmatige aanpassingen.  
 
Wij hebben het voornemen u bij de voorjaarsnota 2008 gerichte voorstellen te doen voor de 
belastingtarieven voor de resterende jaren van deze raadsperiode tot en met 2010. 
 
 
7. 1e wijziging van de begroting 2008 
 
In deze notitie worden bij een aantal onderdelen concrete voorstellen gedaan om bedragen 
beschikbaar te stellen. Voorgesteld wordt dit te verwerken in een 1e wijziging op de begroting 2008. 
Het gaat hierbij om de volgende aanpassingen van de begroting. 
 

- Voorbereidingskrediet om de grote projecten verder uit  te werken (zie paragraaf 2.3). 
€ 75.000 te dekken uit de reserve grote projecten. 

- Verhoging van het incidentele bedrag voor personele knelpunten in 2008 met € 160.000 (zie 
paragraaf 3 ). 
Voorgesteld wordt dit bedrag voor € 95.278 te dekken uit het saldo van de begroting en het 
restant te onttrekken uit de algemene reserve.   

- Extra bedrag voor het opstellen van een Missie en Visie (zie paragraaf 4): € 45.000. 
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Voorgesteld wordt dit bedrag te dekken uit de algemene reserve. 
- Opstellen notities actief duurzaamheidbeleid (zie paragraaf 4): € 20.000. 

In de najaarsnota 2007 (die u begin november krijgt toegezonden en behandeld wordt in de 
raadscommissie en de raadsvergadering van december) wordt voorgesteld het extra dividend 
dat in 2007 ontvangen wordt in verband met de verkoop van Essent Kabelcom, te reserveren 
voor uitgaven in het kader van het thema milieubeleid. Hoewel deze besluitvorming nog moet 
plaatsvinden, stellen wij u op voorhand voor het bedrag van € 20.000 hieruit te dekken.  


